
Møteprotokoll 
for 

Utval for næringsutvikling og drift

Møtedato: 08.02.2023
Møtestad: Kommunehuset, Frekhaug
Møtetid: 09:30 - 14:15

Synfaring på Framo Flatøy før møtet.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Stian Lavik KRF Utvalsleiar
Mabel Johansen H Nestleiar
Tormod Skurtveit AP Medlem
Øyvind Bratshaug H Medlem
Yngve Walaker FRP Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Liv Hopland van der 
Kooij

SP Medlem

Maya Greve MDG Medlem
 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Olav Steinar Namtvedt SP Liv Hopland van der 
Kooij-SP

 
Følgjande frå administrasjonen møtte: Hogne Haugsdal-kommunalsjef 
Samfunnsutviking, Tove Hagenes-hovudprosjektleiar, Arne Eikefet-rådgjevar næring, 
Kate Bentzen-rådgjevar næring, Arthur Kleiveland-møtesekretær

- Kari Evensen Natland orienterte om Unesco biosfære
- Vidar Aarhus orienterte om Prosjekt Havbyen Bergen
- Cato Lyngøy i Hauge Aqua/Ovb– orienterte om «Egget» 

Det møtte 6 av 7 medlemmar/varamedlemmar i utvalet.



Sakliste
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001/23: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste.

ND- 001/23 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

002/23: Godkjenning av møteprotokoll

Møteprotokollen vert godkjent.

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for 07.12.2022.

ND- 002/23 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

003/23: Meldingar og orienteringar til utval for næringsutvikling og drift 
08.02.2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023:



Behandling:

Det vart gjeve følgjande meldingar/orienteringar:

- Unesco biosfære - v/Kari Evensen Natland
- Prosjekt Havbyen Bergen . v/Vidar Aarhus
- Hauge Aqua/Ovum - "Egget" - v/Cato Lyngøy

Orientering v/PSW gjekk ut og vert sett opp seinare.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

For å få eit heilskapleg perspektiv på biosfæreområdet er det interessant og viktig å arbeida 
vidare med biosfærearbeidet i eit næringsperspektiv. Utvalet vil peika på at dette er ein 
sentral del av biosfæreområdet sin visjon og modell, om ein skal sikra berekratfig bruk av 
ressursar for framtida. Derfor vil utvalet oppmoda til endå meir fokus på denne delen av 
biosfærearbeidet framover.

Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienting om Havbyen Bergen. Det er spennande 
og svært viktig å sjå og utnytta mogelegheitene som ligg i prosjektet, og utvalet ser fram til 
vidare orienteringar seinare etter kvart som det er naturleg.

Utvalet takkar for interessant orientering frå Hauge Aqua/Ovum. Det er svært spennande å 
sjå korleis nye teknologiske løysingar kan gje gode gevinstar til lønnsomheit og miljø i ein så 
viktig bransje som havbruksnæringa. Utvalet ønskjer lukke til vidare med arbeidet.

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg til vedtak.

ND- 003/23 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

For å få eit heilskapleg perspektiv på biosfæreområdet er det interessant og viktig å 
arbeida vidare med biosfærearbeidet i eit næringsperspektiv. Utvalet vil peika på at dette 
er ein sentral del av biosfæreområdet sin visjon og modell, om ein skal sikra berekratfig bruk 
av ressursar for framtida. Derfor vil utvalet oppmoda til endå meir fokus på denne delen av 
biosfærearbeidet framover.

Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienting om Havbyen Bergen. Det er 
spennande og svært viktig å sjå og utnytta mogelegheitene som ligg i prosjektet, og 
utvalet ser fram til vidare orienteringar seinare etter kvart som det er naturleg.

Utvalet takkar for interessant orientering frå Hauge Aqua/Ovum. Det er svært spennande å 
sjå korleis nye teknologiske løysingar kan gje gode gevinstar til lønnsomheit og miljø i ein så 
viktig bransje som havbruksnæringa. Utvalet ønskjer lukke til vidare med arbeidet.

004/23: Endring i politisk styringsstruktur og reglement jf.vedtak i KO sak 
182/22



     

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Politisk styringsstruktur og reglement, gjeldande frå oktober 2023, vert vedteke som det ligg 
føre til saka.

Utval for helse og omsorg 07.02.2023:

Behandling:

May-Irene Wergeland-SP sette fram følgjande framlegg til uttale:
I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 
meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 
omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 
utvala då slik:
11 personar i Formannsskapet
7 personar i kvart av utvala for
- Helse- og omsorg
- Næring
- Oppvekst, kunnskap og kultur
- Areal, plan og miljø
2 personar i Kontrollutvalet

Framlegget frå M.I. Wergeland fekk 4 røyster (M.I. Wergeland-SP, S. Knudsen-SP, T. Helland-SP, 
A. Helle-R) og vart vedteke mot 3 røyster (K.Gjetle Floen-AP, K. Vikebø Nesse-AP, R. Bø-H)

HO- 014/23 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i saka:
I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 
meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 
omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 
utvala då slik:
11 personar i Formannsskapet
7 personar i kvart av utvala for
- Helse- og omsorg
- Næring
- Oppvekst, kunnskap og kultur
- Areal, plan og miljø
2 personar i Kontrollutvalet

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023:

Behandling:

Olav Steinar Namtvedt-SP sette fram følgjande framlegg til uttale:
I ein kommune av Alver sin storleik og med dei omfattande utfordringane vi står ovanfor 
meiner utvalet det er til innbyggjarane sitt beste at det store tenesteområdet som helse og 
omsorg utgjer, vert styrt gjennom eit eige utval. Med 41 folkevalde vert fordelinga mellom 
utvala då slik:
11 personar i Formannskapet
7 personar i kvart av utvala for - Helse- og omsorg - Næring - Oppvekst, kunnskap og kultur - 



Areal, plan og miljø
2 personar i Kontrollutvalet

Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for næringsutvikling og drift støttar framlegget til oppdatert politisk styringsstruktur, med 
følgjande endring:
- Under punkt 5.1, blir første setning endre til “Utvalet skal ha 9 medlemmer…”
- Under punkt 7.1, blir første setning endra til “Utvalet skal ha 9 medlemmer…”

O.S. Namtvedt sitt framlegg fekk 1 røyst og fall.
S. Lavik sitt framlegg fekk 1 røyst og fall.
Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 5 røyster og vart vedteke mot 1 røyst (O.S. Namtvedt-
SP)

ND- 004/23 Vedtak:

Utvalet kjem følgjande uttale i saka:
Utvalet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

005/23: Regional plan for fornybar energi -  høyring

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Alver kommune legg fram høyringsuttale for Regional plan for fornybar energi 
2023-2035, slik det kjem fram i saka

Utval for næringsutvikling og drift 08.02.2023:

Behandling:

Olav Steinar Namtvedt-SP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Alver kommune gjer framlegg om at siste kulepunkt på s. 15 - under "Ambisjonsnivå og 
utbygging av vindenergi":
- "0,5-3,4 TWh ny straum frå landvind i høve til 2022 er kopla på kraftnettet i Vestland" - vert 
stroke.

Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Alver kommune legg fram høyringsuttale for Regional plan for fornybar energi 2023-2035, slik 
det kjem fram i saka, og vil peika på følgjande:
Alver kommune meiner kjernekraft må vurderast som energikjelde, og er glad for at det i 
planen vert peikt på trong for ei eiga analyse for denne energikjelda.

Framlegget frå O.S. Namtvedt fekk 2 røyster og fall (Namtvedt-SP, Y. Walaker-FRP)

S. Lavik sitt framlegg til uttale vart sett opp mot kommunedirektøren sitt framlegg.
Lavik sitt framlegg fekk 5 røyster og vart vedteke mot 1 røyst (O.S.Namtvedt-SP)

ND- 005/23 Vedtak:

Utvalet gjev følgjande uttale i saka:



Alver kommune legg fram høyringsuttale for Regional plan for fornybar energi 2023-2035, 
slik det kjem fram i saka, og vil peika på følgjande:
Alver kommune meiner kjernekraft må vurderast som energikjelde, og er glad for at det i 
planen vert peikt på trong for ei eiga analyse for denne energikjelda.
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